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Protokół Nr XLVIII / 18 

z XLVIII sesji Rady Miejskiej w Ropczycach w dniu 5 lutego 2018 r. 

 

Prowadzący obrady (otwieranie i zamykanie dyskusji nad poszczególnymi punktami porządku 

obrad, udzielanie głosu, przeprowadzanie głosowań, ogłaszanie wyników głosowań, 

wykonywanie innych czynności składających się na prowadzenie obrad): Przewodniczący 

Rady Miejskiej – pan Józef Misiura. 

Czas trwania sesji: ok. 13.05 – 14.40. 

Miejsce obrad: Urząd Miejski w Ropczycach, sala konferencyjna. 

Przebieg obrad, streszczenia przemówień i dyskusji: 

 

1. 

Przewodniczący Rady – Otworzył 48 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach. Na podstawie listy 

obecności radnych stwierdził prawomocność obrad.  

 

2. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są propozycje zmian do porządku obrad. 

Burmistrz Ropczyc – pan Bolesław Bujak – Panie Przewodniczący, Szanowne Prezydium, 

Wysoka Rado. Mam prośbę, aby uwzględnić przy głosowaniu nad porządkiem obrad na 

dzisiejszą sesję zgodę na wprowadzenie nowego projektu uchwały pod nazwą 4.13. Ten projekt 

uchwały dotyczyłby trybu ustalania, udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych  

i niepublicznych przedszkoli. Ta nowa uchwała jest jakby powtórzeniem uchwały sprzed ponad 

roku, dotyczącym też trybu przyznawania i rozliczania dotacji dla jednostek publicznych  

i niepublicznych związanych z prowadzeniem przedszkoli. Zmieniła się podstawa prawna czyli 

ustawa kilka miesięcy temu, w grudniu ubiegłego roku i w zasadzie ten projekt uchwały jest 

identyczny jak uchwała, którą chcemy uchwalić, zmienia się tylko podstawa prawna a ponieważ 

to prawo nasze miejscowe odnośnie dotacji przyznawanych co miesiąc dla przedszkola musi 

być aktualne to pilna potrzeba wprowadzenia go na tej sesji. Przyznajemy, że nie zdążyliśmy 

przygotować tego na 7 dni przed sesją. I również autopoprawki bardzo proste ale konieczne do 

projektu 4.6., gdzie zmienia się ogólna wartość w tej uchwale z 40 000 zł na 25 000 zł czyli te 

40 000 zł, które chcieliśmy zabezpieczyć na przestrzeni następnych lat teraz zmniejszają się do 

mniejszych kwot bo suma zabezpieczenia w przyszłości to tylko kwota 25 000 zł i w momencie, 

w którym będziemy obradować nad tym projektem uchwały pani skarbnik to do końca wyjaśni. 

Jest jeszcze jedna prośba o autopoprawkę w projekcie 4.7., ta uchwała dotyczy OZE i tutaj przy 

tej autopoprawce wnosilibyśmy o przesunięcie wydatków pomiędzy klasyfikacją budżetową, 

to jest też decyzja w ostatnich dniach. Też tutaj w zasadzie nie zmieniamy nic jeżeli chodzi  

o wartości i sens realizacji projektu współfinansowanego z Unii Europejskiej, chodzi o inną 

klasyfikację środków budżetowych, które ludzie wpłacają nam na poczet tej inwestycji  

a poprzez budżet gminy będziemy realizować i finansować tą inwestycję. Dziękuję i jeszcze 

raz proszę o uwzględnienie. 

 

Zmiany do porządku obrad zostały wprowadzone przy: za – 18 głosów, przeciw - 0, 

wstrzymujących się – 0. 

Porządek obrad w całości został przyjęty przy: za – 18 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących 

się – 0. 
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Porządek obrad: 

1.Otwarcie sesji. 

2.Ustalenie porządku obrad. 

3.Przyjęcie protokołów z 46 i 47 sesji. 

4.Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawach: 

4.1.zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ropczycach, 

4.2.zmiany uchwały własnej w sprawie zbycia nieruchomości położonej w Ropczycach, 

4.3. ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały Rady Miejskiej w Ropczycach Nr XXV/239/2004  

z dnia 29 grudnia 2004 r. w sprawie kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli za 

ich osiągnięcia dydaktyczno – wychowawcze i opiekuńcze oraz trybu zgłaszania kandydatów 

do nagród, 

4.4. zmiany Uchwały Nr XLVI/462/17 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 22 grudnia 2017 

r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Samorządowi Województwa Podkarpackiego, 

4.5. zmiany Uchwały Nr XLVI/461/17 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 22 grudnia 2017 

r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Podkarpackiego na 

realizację zadania publicznego, 

4.6. zaciągnięcia zobowiązań w 2018 roku w zakresie wydatków bieżących na 2019, 2020  

i 2021 rok, 

4.7. zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2018 rok, 

4.8. określenia opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego, 

4.9. sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli oraz 

zasad udzielania i rozmiaru zniżek dla nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze 

w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Ropczyce, 

4.10. przyznania tytułu „Zasłużony dla Ropczyc”, 

4.11. przyznania tytułu „Zasłużony dla Ropczyc”, 

4.12. przyznania tytułu „Zasłużony dla Ropczyc”, 

4.13.ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji udzielanych z budżetu Gminy Ropczyce dla 

publicznych i niepublicznych przedszkoli oraz publicznych i niepublicznych innych form 

wychowania przedszkolnego prowadzonych przez osoby prawne i fizyczne inne niż Gmina 

Ropczyce oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania tych 

dotacji, a także terminu i sposobu rozliczenia ich wykorzystania. 

5.Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

6.Interpelacje i zapytania. 

7.Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że przekazał w obieg dwa pisma. Pierwsze dotyczy 

zaproszenia przez Marszałka Województwa Podkarpackiego do udziału w konferencji pod 

nazwą Forum Samorządowców, jednocześnie później po tej konferencji do uczestnictwa  

w balu charytatywnym na rzecz hospicjum dla dzieci. Jeżeli byłby ktoś zainteresowany 

udziałem proszony jest o zgłoszenie się w biurze rady, gdzie otrzyma kopie tych dokumentów. 

Drugie zaproszenie Marszałka Sejmu Marka Kuchcińskiego dotyczące również konferencji  

z cyklu Europa Karpat, która odbędzie się 17 lutego w Przemyślu. Jeżeli ktoś będzie 

zainteresowany wszelkie informacje będą udzielane w biurze rady. 

 

3. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołów z 46 i 47 sesji rady. Uwagi nie 

zostały zgłoszone. Protokoły zostały przyjęte, przy: za – 18 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 
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4. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że wszystkie projekty uchwał ujęte w punkcie 4 porządku 

obrad podlegają pod głosowani jawne - poprzez podniesienie ręki.  

 

4.1. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Ropczycach – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - pan Stanisław Marć.  

Komisja Rewizyjna uchwaliła projekt rocznego planu pracy, który jest w punkcie 4.1. i który 

Komisja przedstawiła Wysokiej Radzie do zatwierdzenia. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował ponadto, że Komisja Rewizyjna wydała 

pozytywną opinię do projektów 4.4., 4.5. tj. w związku z chodnikiem w Łączkach Kucharskich, 

pozytywnie ustosunkowała się do projektu 4.6. dotyczącego nowego zapisu niektórych 

wydatków budżetowych w urzędzie oraz 4.7. dotyczącego zmian w budżecie przede wszystkim 

inwestycyjnych w związku z aktualnymi okolicznościami w wydatkach oświatowych.  

 

Uchwała w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Ropczycach została podjęta przy: za – 18 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 

4.2. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej w sprawie zbycia 

nieruchomości położonej w Ropczycach – inspektor w Referacie Budownictwa, Planowania 

Przestrzennego i Nieruchomości – pani Anna Zegar. 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Projekt uchwały dotyczy sprostowania błędu 

pisarskiego w numerach działek przeznaczonych do sprzedaży położonych w Ropczycach.  

W miejsce działki nr 322/5 powinien być numer 332/5, w miejsce działki 322/9 powinien być 

numer działki 332/9. 

 

Uchwała w sprawie zmiany uchwały własnej w sprawie zbycia nieruchomości położonej  

w Ropczycach została podjęta przy: za – 18 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 

4.3. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały Rady 

Miejskiej w Ropczycach Nr XXV/239/2004 z dnia 29 grudnia 2004 r. w sprawie kryteriów  

i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli za ich osiągnięcia dydaktyczno – wychowawcze  

i opiekuńcze oraz trybu zgłaszania kandydatów do nagród – Przewodniczący Rady – pan Józef 

Misiura. 

Projekt 4.3. dotyczy tekstu jednolitego uchwały Nr XXV/239/2004 z dnia 29 grudnia 2004 roku 

tak jak to zostało podane w uzasadnieniu projektu. W związku z tym, że uchwała została 

zmieniona rada jest zobowiązana do opublikowania jej tekstu jednolitego czyli 

uwzględniającego obowiązujące zmiany. Wszystkie te zmiany zostały opisane w przedłożonym 

państwu projekcie uchwały. 

 

Uchwała w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały Rady Miejskiej w Ropczycach Nr 

XXV/239/2004 z dnia 29 grudnia 2004 r. w sprawie kryteriów i trybu przyznawania nagród dla 

nauczycieli za ich osiągnięcia dydaktyczno – wychowawcze i opiekuńcze oraz trybu zgłaszania 

kandydatów do nagród, została podjęta przy: za–18 głosów, przeciw-0, wstrzymujących się–0. 
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4.4. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/462/17 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 22 grudnia 2017 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

Samorządowi Województwa Podkarpackiego – Skarbnik Gminy – pani Beata Malec. 

Projekt dotyczy zmiany uchwały 462 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 22 grudnia 2017 r. 

w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Samorządowi Województwa Podkarpackiego. Projekt 

dotyczy zmiany nazwy zadania. Nie ulega zmianie ani kwota ani cel zadania tylko została 

uszczegółowiona nazwa zadania na nazwę, która jest wskazana w projekcie a mianowicie 

Przebudowa drogi wojewódzkiej Nr 986 Tuszyma – Ropczyce - Wiśniowa polegająca na 

budowie chodnika dla pieszych, tutaj właśnie te kilometry, które są podane zostały dopisane do 

uchwały. Wysokość 30 000 zł nie ulega zmianie. 

 

Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/462/17 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 

22 grudnia 2017 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Samorządowi Województwa 

Podkarpackiego została podjęta przy: za – 18 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 

4.5. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/461/17 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 22 grudnia 2017 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Samorządowi Województwa Podkarpackiego na realizację zadania publicznego – Skarbnik 

Gminy – pani Beata Malec. 

Projekt dotyczy zmiany uchwały Nr 461 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 22 grudnia 2017 

r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Podkarpackiego na 

realizację zadania publicznego. W projekcie również została zmieniona nazwa zadania, która 

została uszczegółowiona po ustaleniach z województwem. Ostatecznie nazwa zadania opiewa 

w zapisie jaki jest przedstawiony w projekcie uchwały na Przebudowę drogi wojewódzkiej Nr 

986 Tuszyma – Ropczyce - Wiśniowa polegająca na budowie chodnika dla pieszych  

w kilometrażu strona lewa w Łączkach Kucharskich tak, że cel zadania na który zostanie 

udzielona pomoc finansowa nie zmieni się, również kwota w wysokości 200 000 zł  nie została 

zmieniona. 

 

Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/461/17 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 

22 grudnia 2017 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa 

Podkarpackiego na realizację zadania publicznego została podjęta przy: za – 18 głosów, 

przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 

4.6. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2018 roku  

w zakresie wydatków bieżących na 2019, 2020 i 2021 rok – Skarbnik Gminy – pani Beata 

Malec. 

Projekt dotyczy zaciągnięcia zobowiązań w 2018 roku w zakresie wydatków bieżących na 

2019, 2020 i 2021 rok. Postanawia się o zabezpieczeniu w budżecie lat 2019, 2020, 2021 

środków w wysokości 25 000 zł na wydatki bieżące dotyczące dzierżawy urządzeń drukujących 

oraz dostarczania do nich materiałów eksploatacyjnych. Źródłem pokrycia w poszczególnych 

latach według rozpisanych kwot w projekcie uchwały będą dochody własne gminy z tytułu 

podatków od osób fizycznych i prawnych. W 2019 i 2020 będzie to kwota po 8 000 zł i w 2021 

jest to kwota 9 000 zł. Projekt uchwały upoważnia Burmistrza Ropczyc do zaciągnięcia tego 

zobowiązania i podpisania umowy na realizację zadania. 
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Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w 2018 roku w zakresie wydatków bieżących na 

2019, 2020 i 2021 rok została podjęta przy: za – 18 głosów, przeciw-0, wstrzymujących się–0. 

 

4.7. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2018 

rok – Skarbnik Gminy – pani Beata Malec. 

Projekt uchwały łącznie z przedstawioną autopoprawką dotyczy zmian w budżecie Gminy 

Ropczyce na 2018. Uwzględniając autopoprawkę dokonuje się przeniesienia planowanych 

wydatków budżetowych pomiędzy klasyfikacją budżetową w łącznej kwocie 1 516 576,60 zł. 

Przesunięcia są przede wszystkim w związku z niezrealizowanym, czy nieotwartym, 

przetargiem, który nie doszedł do skutku na budowę trybun stadionu sportowego  

w Ropczycach, przenosi się tą kwotę na zadania inwestycyjne na nowo utworzone Otwarte 

Strefy Aktywności oraz uzbrojenie osiedla przy ulicy Skorodeckiego w Ropczycach. Są to 

wydatki które, aby móc rozpocząć procedurę przetargową są konieczne do zatwierdzenia jeżeli 

chodzi o wkład własny. Są tutaj również przesunięcia dotyczące realizacji wydatków placówek 

oświatowych, ostatecznego naliczenia dodatkowego wynagrodzenia tzw. trzynastki  

w placówkach oświatowych i pewnych oszczędności. Te oszczędności są przesuwane na 

zadania remontowe w poszczególnych placówkach, przedszkolach czy zespołach szkół. 

Również przesunięte są tutaj wydatki dotyczące remontu budynku OSP w Lubzinie, nadanie 

nowej klasyfikacji dotyczącej budowy i przebudowy, modernizacji dróg wokół obrębu OSP 

Lubzina, jest tu tylko przeniesienie pomiędzy klasyfikacją budżetową. Również przeniesienie 

dotyczące wydatków związanych z zadaniem OZE tak jak autopoprawka wprowadza. Projekt 

dotyczy wprowadzenia dotacji celowej jaka zostanie udzielona  dla miasta Dębica w ramach 

wspólnej realizacji projektu Instalacja systemów energii odnawialnej i ten zakres jest 

przełożony z wydatków, które wcześniej były planowane w klasyfikacji ogólnej w której 

wcześniej nie można było sprecyzować dokładnie kwoty czy rodzaju tego wydatku na 

klasyfikację dotyczącą tego zadania OZE.   

 

Burmistrz Ropczyc – pan Bolesław Bujak - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Chciałbym 

tutaj jeszcze dość mocno zaakcentować, że ten projekt uchwały to jest tak naprawdę ważna 

decyzja Wysokiej Rady podejmowana dzisiaj o otwarciu nowej inwestycji budowy hali 

widowiskowo-sportowej przy szkole podstawowej nr 1. Szkoła, która ma najwięcej uczniów 

na terenie naszej gminy ponad 630. Szkoła, która ma dość starą infrastrukturę sportową wraz  

z zapleczem bo liczącą ponad 45 lat. Na tą nową halę widowiskowo-sportową mamy 

przygotowane wszystkie dokumenty czyli projekt techniczny, pozwolenie na budowę. 

Przypominam, że niespełna rok temu podjęliśmy pierwszą próbę rozpoczęcia jej budowy 

poprzez ogłoszenie przetargu, który po otwarciu okazał się przetargiem niezrealizowanym 

bowiem żadna firma nie zgłosiła się do przetargu, wobec powyższego teraz w związku z tym, 

że podobna sytuacja nastąpiła kilka dni temu po otwarciu przetargu na budowę krytych trybun 

na ropczyckim stadionie nie było żadnej oferty więc proponuję Wysokiej Radzie jednak podjąć 

to wyzwanie najważniejszej inwestycji kubaturowej a więc punktowej w tej kadencji, 

rozpoczęcie czyli otwarcie przetargu poprzez tą decyzję, gdzie wyrażacie zgodę na przesunięcie 

w działach 1 400 000 zł. Te 1 400 000 zł jest jakby pierwszą kwotą umożliwiającą nam 

otwarcie przetargu przed ewentualnym podpisaniem umowy z wykonawcą, jeżeli on będzie, 

jeżeli tacy wykonawcy złożą oferty. Będzie jeszcze jedna sesja rady na której Wysoka Rada 

musi określić skąd będą pochodziły środki niezbędne, pozostałe do wysokości oferty kwoty 

zapisanej w przyszłej umowie. Sądzę, że to będzie realizacja inwestycji w okresie 14 miesięcy 
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bo chcemy tylko 1 rok pozbawić dzieci z tej szkoły sali gimnastycznej przy szkole. Mówię przy 

szkole bo w odległości 150 metrów mamy halę, która jest współwłasnością gminy i w tym 

okresie dzieci z tej szkoły korzystałyby z hali gimnastycznej jako lekcje wychowania 

fizycznego. Chcielibyśmy tak uruchomić ewentualną inwestycję by rozpocząć ją po 

zakończeniu tego roku szkolnego 1 lipca, by była budowana przez dwa okresy wakacyjne i te 

po środku 10 miesięcy zajęć lekcyjnych a więc razem 14 miesięcy. Trzeba nam na to sądzę 

około 8 000 000 zł - 9 000 000 zł. Zakładamy, że ponad 2 000 000 zł powinniśmy pozyskać  

z odpowiedniego programu ministerstwa sportu, który wspiera tego typu inwestycje, jeżeli nie 

w tym roku to w przyszłym roku czyli w okresie budowy. Zakładam, że w tym roku oprócz tej 

kwoty, którą dziś, teraz ewentualną decyzją Wysoka Rada przesuwa na tą inwestycję trzeba by 

jeszcze zabezpieczyć około 600 000 zł. Nie ukrywam, że pierwsze pieniądze pochodzić 

powinny z części dotacji, którą wojewoda, państwo przeznaczy na utrzymanie naszych dzieci 

w żłobkach bo my na cały ten okres budżetu 2018 roku koszty na utrzymanie obydwu żłobków, 

instytucjonalnie jeden ale jakby dwa obiekty mamy zabezpieczone w 100%. Wobec tego część 

tych środków finansowych z ewentualnej dotacji, którą złożyliśmy na kwotę 600 000 

kilkadziesiąt tysięcy sądzę, że przynajmniej 500 000 zł powinno nam być przyznane 

podzielimy na remont placówek oświatowych bo tam mamy braki około 200 000 zł i 400 000 

zł czy 300 000 zł moglibyśmy przesunąć na tą inwestycję do 2 000 000 zł. Pozostałe środki na 

następnej sesji proponowalibyśmy z dochodów własnych przyszłego roku, z ewentualnej 

pożyczki w granicach 1 000 000 zł - 2 000 000 zł, która w kwocie opisanej w najbliższej 

uchwale musiałaby być wyższa, gdyż musiałaby zawierać w sobie ewentualną kwotę dotacji  

z ministerstwa sportu, którą można by zapisać tylko wtedy, kiedy ona fizycznie będzie   

w umowie z ministerstwem sportu bo takie są reguły budżetowe. Mówię o tym dlatego, że jest 

to poważne wyzwanie w roku wyborczym, w ostatnim roku kadencji, zadania którego nie 

można skończyć w danym roku w danej kadencji tylko musi przejść fizycznie i finansowo na 

następny rok generalnie się nie podejmuje. Chciałem mniejsze zadanie do realizacji w tym roku 

a nadwyżki środków finansowych przeznaczyć na bardziej potrzeby obywatelskie typu droga, 

chodnik, oświetlenie, te kwestie, które na każdym zebraniu środowiskowym poruszane są  

w wielokrotnych wariantach ale wyszło jak wyszło, nie ma wykonawcy na trybuny. Proponuję 

jednak radzie zewrzyjmy szeregi, połączmy siły wszystkich formacji politycznych  

w Ropczycach, na jubileusz 100 - lecia odzyskania niepodległości niech miasto Ropczyce 

wspólnie wybuduje halę, której można by może nadać imię 100 - lecia odzyskania 

niepodległości, halę tak bardzo potrzebną dla młodzieży szkolnej ale również i dla tej 

młodzieży, która nie jest w strukturze naszej gminy, jest młodzieżą szkół ponadpodstawowych 

i młodzieżą szkół ponad szkołą średnią zorganizowaną w wielu dyscyplinach sportowych, 

wielu stowarzyszeniach dla których brakuje miejsca na obecnej naszej hali z uwagi na czas, 

więc to jest poważne wyzwanie. Jeśli dzisiaj zagłosujecie to miejcie świadomość, że 

podejmujecie tą decyzję. Jeśli mielibyście Wysoka Rado pytania, wątpliwości proszę je 

zadawać i proszę głosować zgodnie z sumieniem bo jak się zdecydujemy to nie będzie tak, że 

powiecie w lipcu, sierpniu, we wrześniu, że trzeba nam 100 000 zł, 200 000 zł na tą 

miejscowość, czy na to osiedle jeszcze bo ludzie chcą a ja kandyduję i co później ludzie 

powiedzą jak tego nie zrobimy. Musimy mieć świadomość, że wtedy całą gminą decydujemy 

się na takie podwyższenie standardu w zakresie infrastruktury sportowej na wyższy, 

oczekiwany poziom i to wyrzeczenie w okresie tych 2 lat pod tym względem musi być, więc 

informuję, żeby Wysoka Rada później nie miała pretensji, że tak lekko zagłosowaliśmy i nie 
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wiedzieliśmy do końca, zmiany w budżecie a tu bardzo poważna decyzja, która ma swoje 

implikacje nie tylko w tym roku ale i trochę w przyszłym roku.  

 

Radny pan Andrzej Rachwał – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Chciałbym tu jeszcze 

zwrócić uwagę, że jeśli chodzi o wybudowanie tej hali, ona nie będzie służyła bo tak można 

zrozumieć, że ona będzie tylko dla młodzieży ropczyckiej, ona będzie służyć młodzieży  

z całej gminy więc decyzję musimy też podjąć z myślą o całej gminie bo młodzież będzie tu 

przyjeżdżać na różnego rodzaju turnieje, które się odbywają, zawody szkolne czy 

międzyszkolne, dlatego ja bym prosił państwa jednak o poważne zastanowienie się nad tą 

decyzją tak jak pan burmistrz prosił ale raczej w kierunku podjęcia decyzji, żeby tą halę 

rozpocząć budować tym bardziej, że ją możemy w dwóch latach budować. Ona nie służy tylko 

społeczeństwu samego miasta tylko będzie służyć całej gminie.  

 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2018 rok została podjęta przy: za – 

18 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 

4.8. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia opłaty za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego - Dyrektor Zespołu Obsługi Jednostek Oświatowych – pan Stanisław Mazur. 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, proponowana uchwała dotyczy 

określenia opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego. Podobna uchwała była już 

podejmowana w poprzednich latach, ostatnio w 2016 roku ale obecnie jest podyktowana 

głównie tym, że oprócz ustawy o systemie oświaty, która w tym temacie przestała obowiązywać 

zmieniała się podstawa prawna, weszła ustawa o finansowaniu zadań oświatowych jak również 

ustawa prawo oświatowe. W ustawie o finansowaniu zadań oświatowych dokonano takiej 

zmiany, że tą opłatą objęto dzieci w wieku od 3 lat do lat 6 w prowadzonych przez gminę 

Ropczyce publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych, do tej pory było od lat 3 do 

lat 5. Czyli tutaj podniesiono o 1 rok wiek dzieci dla których należy pobierać opłatę  

w wysokości 1 zł za każdą godzinę ponad bezpłatne minimum. Jeśli chodzi o zwolnienia to 

nadal obowiązują tak jak w poprzednich uchwałach, za drugie dziecko pobiera się opłatę  

w wysokości 70% wyżej podanej wartości, trzecie i kolejne dziecko w ramach Karty 3 + pobiera 

się 50%. Traci moc uchwała XXXII/310/16 Rady Miejskiej w Ropczycach w sprawie 

określenia opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego. Wykonanie uchwały powierza 

się Burmistrzowi Ropczyc. Uchwała wchodzi w życie po 14 dniach od ogłoszenia w dzienniku 

podkarpackim z mocą obowiązującą od dnia 1 stycznia 2018 roku. Ta opłata za rok 2017 

wyniosła 155 000 zł. 

 

Uchwała w sprawie określenia opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego została 

podjęta przy: za – 18 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 

4.9. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć niektórych nauczycieli oraz zasad udzielania i rozmiaru zniżek dla nauczycieli, 

którym powierzono stanowiska kierownicze w placówkach oświatowych prowadzonych przez 

Gminę Ropczyce – Dyrektor Zespołu Obsługi Jednostek Oświatowych – pan Stanisław Mazur. 

Szanowni Państwo, jest to uchwała w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć niektórych nauczycieli oraz zasad udzielania i rozmiaru zniżek dla nauczycieli, którym 

powierzono stanowiska kierownicze w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę 
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Ropczyce. Również ta uchwała zmienia się tylko w zakresie takich stanowisk nauczycielskich 

jak pedagodzy, psycholodzy, logopedzi, terapeuci pedagogiczni, doradcy zawodowi których do 

tej pory w uchwale było pensum tygodniowe 26 godzin, natomiast teraz ustawodawca określił, 

że nie może to być więcej jak 22 godziny, dlatego w tej uchwale jest podane 22 godziny, 

natomiast wszystkie pozostałe wymiary tygodniowe godzin dla dyrektorów szkół i przedszkoli 

pozostają takie same, identyczne jak w dotychczasowej uchwale. Uchwała ta podlega również 

ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego i wchodzi w życie  

z dniem 1 września 2018 roku, tu jest delikatna zmiana w tym ostatnim paragrafie 6, że nie 

obowiązuje od dnia 1 września a wchodzi w życie z dniem 1 września. 

 

Uchwała w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych 

nauczycieli oraz zasad udzielania i rozmiaru zniżek dla nauczycieli, którym powierzono 

stanowiska kierownicze w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Ropczyce 

została podjęta przy: za – 18 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 

4.10., 4.11., 4.12. 

Przedstawienie projektów uchwał w sprawach: 

- przyznania tytułu „Zasłużony dla Ropczyc” (projekt 4.10.), 

- przyznania tytułu „Zasłużony dla Ropczyc” (projekt 4.11.), 

- przyznania tytułu „Zasłużony dla Ropczyc” (projekt 4.12.) – Burmistrz Ropczyc – pan 

Bolesław Bujak. 

Panie Przewodniczący, Szanowne Prezydium, Wysoka Rado. Chciałbym przedstawić projekty 

4.10., 4.11. i 4.12. generalnie razem chociaż każdy z tych projektów jest samodzielny, 

oddzielny i będzie oddzielne głosowanie. Wysoka Rado, chcę na początku zaznaczyć, że jestem 

wnioskodawcą tych trzech projektów. Wniosek skierowałem do Kapituły, która została 

powołana uchwałą Wysokiej Rady i dotyczy poszerzenia panteonu osób zasłużonych dla miasta 

Ropczyce do nominacji na 2018 rok. Wysoka Rado, 2018 rok, obecny rok to jak wcześniej 

mówiliśmy rok szczególny, rok jubileuszu -100 lecia odzyskania niepodległości. Na ten rok 

powołaliśmy do przygotowania uroczystości szczególny komitet obchodów tegoż jubileuszu. 

W ramach komitetu przygotowaliśmy projekt programu obchodów na terenie miasta i gminy 

Ropczyce. Jednym z elementów tego programu jest odbycie uroczystych sesji. Jedną z takich 

pierwszych uroczystych sesji będzie dzień 5 marca, tuż po imieninach Kazimierza  

w nawiązaniu do rocznicy nadania praw miejskich Ropczycom przez króla Kazimierza 

Wielkiego. Chcielibyśmy wrócić do tradycji uczczenia tego wydarzenia w każdym roku 

uroczystą sesją na której to sesji przywrócilibyśmy pamięć wydarzeń historycznych, 

społecznych ale również chcielibyśmy uhonorować zasłużonych mieszkańców miasta i gminy 

Ropczyce. Właśnie taka propozycja w roku jubileuszowym by na tej sesji Wysoka Rada 

ogłosiła laudację w stosunku do trzech naszych mieszkańców, trzech naszych obywateli  

i dokonała wręczenia tytułu Zasłużony dla Ropczyc. Dzisiaj Wysokiej Radzie przedkładam pod 

rozwagę w głosowaniu życiorysy trzech osób w dużym skrócie bowiem pełna, szczegółowa 

charakterystyka osób, ich pracy, zasług będzie przedłożona przez Wysoką Radę, przez 

Prezydium Rady na sesji uroczystej, dzisiaj mamy to w załączniku, życiorysy, zasługi, 

osiągnięcia, sukcesy, cechy charakterystyczne wymienionych osób ale przede wszystkim 

rozmawialiśmy o zasługach wymienionych osób na poszczególnych komisjach również i na 

Kapitule. Wysoka Rado, chcę zaznaczyć, że w projekcie 4.10. chcemy zaproponować osobę  

z gospodarki - pana prezesa Kazimierza Mikruta, który w szczególny sposób dla gospodarki 
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zasłużył się dla Ropczyc bowiem 30 parę lat temu jako z wykształcenia inżynier chemik wraz 

z bratem dokonał utworzenia nowej firmy, która do dzisiaj nazywa się Śnieżka i której część 

zakładów jest zlokalizowanych na terenie Lubziny-Brzezówki ale 10 lat temu postanowił (…) 

wybudować nową firmę o trochę innym profilu metalurgicznym, to się stało i w 2010 roku  

a więc prawie ósmy rok na naszym terenie, bardzo blisko, na początku granicy Ropczyc  

i Brzezówki powstała firma na kilku hektarach, która jest firmą wciąż rozwojową, firmą, która 

zatrudnia około 300 osób, wnosi znaczący wkład do budżetu gminy, przede wszystkim daje 

pracę mieszkańcom gminy Ropczyce, mieszkańcom gminy Dębica. Obok trudów wzniesienia 

tej fabryki i przez ponad 35 lat w gospodarce gminy Ropczyce, gminy Dębica pan prezes 

Kazimierz Mikrut jest człowiekiem sportu, społecznikiem, wspiera na miarę możliwości różne 

stowarzyszenia sportowe, wspiera szkoły, prowadzi zresztą jako organ prowadzący, jako firma 

szkołę, przedszkole co prawda na terenie gminy Dębica, gdzie jest również jego miejsce 

zamieszkania ale w tym przedszkolu są też dzieci pracowników firmy Weldon z naszej gminy. 

Wysoka Rado, uważam, że mamy dobry, częsty kontakt z panem prezesem Mikrutem, który 

jest już w takim dojrzałym wieku tuż przed emeryturą i dostrzeżenie jego pracy, jego zasług, 

jego zaangażowania co prawda w swoją firmę ale przecież ta firma daje pożytek mieszkańcom 

miasta i gminy Ropczyce, całej gminie, pracownikom przynosi dochody. Uważam, że byłoby 

zasadne podjęcie takiej decyzji i uhonorowanie tytułem Zasłużony dla Ropczyc.  

Wysoka Rado, następny projekt, który jak zabieram głos chciałbym krótko omówić w tej samej 

sprawie to propozycja nadania tytułu Zasłużony dla Ropczyc dla pana Eugeniusza Stępaka. 

Tutaj mamy propozycję z grupy wsparcia dla osoby, która reprezentuje oświatę, reprezentuje 

również kulturę bo pan dyrektor Stępak to wieloletni nauczyciel, wychowawca, dyrektor 

szkoły, dzisiaj na osiedlu Chechły ale również uczył przez wiele, wiele lat w naszej szkole 

numer 1. To wieloletni dyrygent orkiestry dętej ropczyckiej. To obecny dyrygent orkiestry dętej 

w gminie Wielopole Skrzyńskie, to wychowawca pokoleń dzieci, również wielki aktywista  

i popularyzator naszej przyrody ropczyckiej, z naszego powiatu i sądzę, że jego wskazanie do 

tytułu Zasłużony dla Ropczyc jest zwieńczeniem jego pracy zawodowej, pracy nauczyciela, 

pracy wychowawcy i wielkiego animatora kultury.  

Wysoka Rado, w dziedzinie nauki, w dziedzinie edukacji już akademickiej jak również  

w dziedzinie samorządowej proponuję Wysokiej Radzie wraz z Kapitułą nadanie tytułu 

Zasłużony dla Ropczyc dla pana profesora Wiesława Żylskiego. Pan profesor Wiesław Żylski 

to już bardzo dojrzały obywatel Ropczyc, który ukończył liceum ogólne w Ropczycach wtedy, 

kiedy ja się urodziłem, więc widzicie państwo, że jest znacząca przestrzeń czasowa pomiędzy 

tym pokoleniem, które już jest niemłode a panem profesorem, który wciąż jest aktywny, który 

wciąż pisze recenzje i opracowania do różnych artykułów naukowych, który po ukończeniu tu 

w Ropczycach liceum ogólnego i studiów w Krakowie realizował swoją ścieżkę naukową, 

akademicką na Politechnice Rzeszowskiej poprzez utworzenie katedry mechatroniki, której był 

kierownikiem i pracę naukową w instytutach Polskiej Akademii Nauk w dziedzinie dynamiki 

układów mechaniki. To autor i współautor wielu artykułów naukowych o tematyce lotniczej,  

o tematyce naukowej. Oczywiście w naszym środowisku znany, aktywny działacz sportu bo 

uczestniczył wielokrotnie w pracy zarządów klubu Błękitnych a o ile pamiętam chyba był 

również prezesem klubu Błękitni a przede wszystkim był samorządowcem bowiem wtedy, 

kiedy tworzyły się zręby samorządu terytorialnego w latach 1990 - 1994 był przewodniczącym 

rady, pewnie trudnej rady, również tworzenie instytucjonalne nie było proste, nie było łatwe, 

wiemy o tym a w następnej kadencji reprezentował samorząd Ropczyc w sejmiku 
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wojewódzkim jako jeden z dwóch delegatów naszego terenu. Te i inne dokonania pana 

profesora Wiesława Żylskiego, jego wiek, jego utożsamianie się z Ropczycami, z Powiatem 

Ropczycko-Sędziszowskim pretenduje do katalogu osób zasłużonych dla Ropczyc i prosiłbym 

Wysoką Radę abyście w zgodzie z jednogłośną opinią Kapituły byli uprzejmi dostrzec te trzy 

ważne nazwiska dla naszej ropczyckiej społeczności. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że wnioskodawcą kandydatów o których przed chwilą 

była mowa w projektach 4.10., 4.1.1 i 4.12. jest Burmistrz Ropczyc. Wszyscy kandydaci 

otrzymali pozytywne opinie Kapituły opiniującej przyznanie tytułu Zasłużony dla Ropczyc.  

 

Uchwała w sprawie przyznania tytułu „Zasłużony dla Ropczyc” została podjęta przy: za – 18 

głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. (4.10.) 

Uchwała w sprawie przyznania tytułu „Zasłużony dla Ropczyc” została podjęta przy: za – 18 

głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. (4.11.) 

Uchwała w sprawie przyznania tytułu „Zasłużony dla Ropczyc” została podjęta przy: za – 18 

głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. (4.12.) 

 

4.13. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 

dotacji udzielanych z budżetu Gminy Ropczyce dla publicznych i niepublicznych przedszkoli 

oraz publicznych i niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych 

przez osoby prawne i fizyczne inne niż Gmina Ropczyce oraz trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystania tych dotacji, a także terminu i sposobu rozliczenia ich 

wykorzystania - Dyrektor Zespołu Obsługi Jednostek Oświatowych – pan Stanisław Mazur. 

Szanowni Państwo, jest to uchwała w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji 

udzielanych z budżetu Gminy Ropczyce dla publicznych i niepublicznych przedszkoli oraz 

publicznych i niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych przez 

osoby prawne i fizyczne inne niż Gmina Ropczyce oraz trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystania tych dotacji, a także terminu i sposobu rozliczenia ich 

wykorzystania. Tak jak pan burmistrz wspomniał zmieniła się podstawa prawna, która reguluje 

sprawy dotacji i zachodzi potrzeba w tym momencie uwzględnienia aktualnego stanu prawnego 

jak również, żeby można było przekazywać dotacje począwszy od stycznia również ta uchwała 

jest potrzebna. Uchwała ta dotyczy przedszkola ochronka i dotyczy przedszkola 

niepublicznego, które powstanie prawdopodobnie od marca tego roku. Wszystkie załączniki, 

które są do tej uchwały, jest ich aż 5 są takie same, nie uległy zmianie. Traci moc uchwała Nr 

XXXII/306/16 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 19 grudnia 2016 r. w sprawie trybu 

udzielania i rozliczania dotacji dla szkół, przedszkoli, oddziałów przedszkolnych szkół 

podstawowych, oraz innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie 

Gminy Ropczyce i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystywania dotacji. Do 

rozliczenia dotacji za rok 2017 stosuje się przepisy uchwały, o której mowa wyżej. To jest 

prawidłowy zapis mimo, że stosuje się do rozliczania przepisy uchwały uchylanej ale nie może 

istnieć dwie uchwały jednocześnie, dlatego ten zapis jest prawidłowy a tego rozliczenia 

dokonano już do dnia 20 stycznia tego roku.  

Radny pan Dariusz Mormol – Przewodniczący Komisji ds. oświaty, kultury i sportu 

poinformował, że Komisja ds. oświaty, kultury i sportu na posiedzeniu w dniu 1 lutego 2018 

roku pozytywnie zaopiniowała następujące projekty uchwał: projekt 4.8. dotyczący określenia 



11 
 

opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego i projekt 4.9. w sprawie tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli oraz zasad udzielania  

i rozmiaru zniżek dla nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze w placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Gminę Ropczyce. 

 

Uchwała w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji udzielanych z budżetu 

Gminy Ropczyce dla publicznych i niepublicznych przedszkoli oraz publicznych  

i niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych przez osoby prawne 

i fizyczne inne niż Gmina Ropczyce oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości 

pobrania i wykorzystania tych dotacji, a także terminu i sposobu rozliczenia ich wykorzystania 

została podjęta przy: za – 18 głosów, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0. 

 

5. 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak (sprawozdanie) – Panie Przewodniczący, szanowne 

prezydium, Wysoka Rado, państwo sołtysi przewodniczący osiedli, kierownictwo gminy! Chcę 

na początku się zastrzec, że to jest pierwsza sesja robocza w 2018 roku i tak jak zawsze, na 

każdej sesji chcemy też oprócz podejmowania przez Wysoką Radę decyzji w sprawie uchwał 

ważnych dla naszej lokalnej społeczności  informować o wielu sprawach, które realizuje urząd, 

jednostki organizacyjne, spółki gminne i tych różnych zdarzeń, które są istotne, ważne, po to 

aby Wysoka Rada znała trochę więcej szczegółów o pracy naszej gminy ale również chcemy 

prosić naszych sołtysów, przewodniczących osiedli aby też byli takimi informatorami to może 

złe słowo, więc bardziej ambasadorami spraw, które realizujemy jako samorząd w tym 

szerokim znaczeniu bo samorząd to nie tylko urząd gminy, samorząd to nie nawet tylko  

i wyłącznie Rada Miejska i burmistrz ale samorząd to my wszyscy to jest wielu naszych 

współpracowników w jednostkach organizacyjnych, w szkołach, w spółkach. To jest samorząd, 

który zawsze przypominam, że w warunkach miasta i gminy Ropczyce to prawie około 800 

osób, znacząca liczba aczkolwiek każda grupa ma swoje szczegółowe kompetencje, zadania  

i czasem szczegółowy status. Takim statusem jest zawód nauczyciela, zawód budowlańca, 

zawód pracownika i animatora kultury, stricte samorząd to pracownicy urzędu miejskiego, 

którzy się określają wokół święta samorządu terytorialnego, przypomnę 27 maja. Wysoka 

Rado! Więc dzisiaj też kilkanaście zdań chciałbym informacyjnie przekazać. Na początku chcę 

podziękować Wysokiej Radzie za podjęcie tej myślę, że na początku roku bardzo ważnej 

decyzji, której nie podjęliśmy uchwalając budżet bo trochę byliśmy przyznaję bojaźliwi, bo 

trochę mieliśmy mniej informacji, trochę nie wiedzieliśmy też w jakiej sytuacji finansowej 

idziemy w nowy rok 2018. To ważna decyzja, podjęcie w głosowaniu rozpoczęcia budowy sali 

sportowej przy największej szkole nr 1 w Ropczycach. Dziękuję za tą decyzję. To jest bardzo 

poważne wyzwanie dla moich służb tu w urzędzie miejskim na czele z panią kierownik Referatu 

Rozwoju Gospodarczego inżynier Marią Bochenek ale też i wielka satysfakcja, że będzie co 

robić, będzie czym się zajmować, że będzie powód do bólu głowy, jak już ma głowa boleć to 

niech boli od ważnych spraw a nie od jakiś miernych, więc Wysoka Rado to jest nasze wspólne 

wyzwanie i wspólne zadanie i wierzę, że go mocno zaawansujemy na koniec tej kadencji.  Chcę 

przypomnieć wszystkim, że mamy działającą od chyba dwóch tygodni czy od 10 dni telewizję 

internetową i na stronie internetowej urzędu miejskiego państwo będziecie mieli odnośnik, 

można to oglądnąć, zobaczyć, można powiedzieć innym osobom bo wiele zdarzeń 

realizowanych na terenie gminy w wielu naszych szkołach, instytucjach, w sporcie, próbujemy 

pokazać zjawiska; ludzi, młodzież, dzieci, nauczycieli. Wczoraj sam byłem też na pięknej 
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uroczystości w Okoninie, którą organizował pan sołtys Wiesław Kipa, któremu gratuluję  

i dziękuję, że wraz z Radą Sołecką zaprosił wszystkie starsze osoby w ramach dnia babci, 

dziadka, seniora na spotkanie do zmodernizowanego Domu Strażaka i w obecności młodzieży, 

która przedstawiła wspaniałą tradycję wieczerzy wigilijnej, rodzinnej i takich jasełek w nowym 

wykonaniu w obecności swoich nauczycieli, w obecności księży swojej parafii, wspaniałe 

widowisko, piękne spotkanie, też okraszone i ciastkami i poczęstunkiem i myślę, że to jest taki 

dobry przykład, który w naszych wielu miejscowościach, w wielu naszych szkołach, w tym 

ostatnim okresie był realizowany; pamięć i szacunek do osób starszych, dla tego pokolenia, 

które już zawodowo nie pracuje ale, które stworzyło ten materiał infrastrukturalny i ten 

potencjał naszych rodzin i naszego samorządu. Co prawda wczoraj tam telewizji nie było ale 

była w sąsiedniej miejscowości i na podobnym wydarzeniu w Łączkach Kucharskich gdzie 

staraniem pana też sołtysa a w szczególności pana radnego Edwarda Marcia też pięknie takie 

spotkanie się odbyło. Spotkania oprócz wyrażenia szacunku dla ludzi starszych są też takie 

integrujące, integrujące mieszkańców. Za te nieopisane czy opisane, nie będę wszystkich 

wymieniał różne spotkania, uroczystości bardzo dziękuję środowisku i podaję je jako dobry 

przykład współpracy szkoły, parafii, rady sołeckiej, koła gospodyń wiejskich czy dzieci  

i młodzieży bo samorząd to nie tylko Wysoka Rado te inwestycje, o których mówiliśmy i wiele 

innych, o których tu trochę wspomnę ale też środowisko, też integracja, też próba angażowania 

różnych grup i generalnie starania się sprostaniu wyzwaniu jakim przed tymi naszymi 

lokalnymi społecznościami jest obronienie się przed tym podziałem społeczeństwa na grupy 

takie, siakie, dwie, która płynie z ekranu telewizji, czy z radia, czy z różnych gazet gdzie 

warszawka i politycy z tej pozycji chcą nas podzielić, nie dajmy się i przykłady w tych różnych 

miejscowościach świadczą o tym, że na dole mamy zdrowe społeczeństwo, które się trochę 

ironicznie uśmiecha na te próby podziału na takich i innych i tutaj widać tą integrację i to 

uważam, że Polska jest jeszcze zdrowa na dole. Wysoka Rado! W sprawach takich 

gospodarczych, to ruszyliśmy ostro można by powiedzieć, że dość aktywnie. Nasze służby 

uruchomiły już wiele działań przygotowawczych do wyłonienia wykonawców obiektów 

kubaturowych, obiektów infrastrukturalnych i na przykład tutaj pokażę, że są i pozytywy no  

i porażki. Porażka – o czym wspomnieliśmy: nie udało się znaleźć oferty dobrej czy ofert na 

inwestycje, z których się wycofaliśmy; kryte trybuny. Ale za to jest wykonawca i było sporo 

ofert na budowę szkoły w Brzezówce. To jest etap. Mamy dom kultury. Gdyby nie było tego 

domu kultury pewnie byśmy rozmawiali o szkole. Szkoła jest elementem, częścią, jakby 

blokiem tych obiektów budowanych bo przypomnę, że w tym otwartym, pięknym domu kultury 

wewnątrz, bo jeszcze trochę trzeba poprawić infrastrukturę wokół, jest sala widowiskowa, która 

może pełnić świetną rolę jak w Gnojnicy jednej, drugiej, zastępczej sali wychowania 

fizycznego, że są szatnie, są pomieszczenia do rozwijania zainteresowań, już wyposażone, 

gotowe, gdzie młodzież, na feriach teraz i gra w tenisa, i w szachy i prowadzi jakieś zajęcia 

teatralne, biblioteczne i to jest ten pozytyw i jest to miejsce na budowę szkoły, mamy już 

fundamenty, mamy ławy, jest wybrany wykonawca, uważam dobry wykonawca, bo dzisiaj jest 

też sztuką znaleźć dobrego wykonawcę, któremu można ufać, a który jest najtańszy bo takie są 

reguły przetargu wynikające z ustaw. To jest oferta też dobra, przypomnę 750 tysięcy na 

okrągło, powinniśmy mieć do końca października zamkniętą szkołę w stanie surowym czyli 

okna, drzwi, dach i mury. I w tym momencie, w tym czasie, w październiku uważam, że 

powinniśmy otworzyć przetarg na wykończenie by 1 września przyszłego roku 2019 była 

szkoła, w której będzie i przedszkole i zerówka i klasy I, II, III. Więc to jest niewątpliwy sukces 

radnego pana dyrektora Nowakowskiego ale również pana sołtysa i oczywiście lokalnej 
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poprzez nich społeczności. Wysoka Rado! Ogłaszaliśmy parę innych przetargów, one są  

w toku, skupiamy się na przetargach kubaturowych, między innymi przetarg na dach w szkole 

w Małej, też przetargi mamy otwarte na kontynuację budowy zaplecza sportowego w Gnojnicy. 

Wysoka Rado! Nie będę komentował tych wszystkich teraz procedur, które są rozpoczęte  

w przetargach ale sądzę, że najbardziej intensywna praca dla naszych zespołów w urzędzie 

przygotowujących przetargi, przeprowadzających przetargi czyli referatów rozwoju 

gospodarczego, dróg i gospodarki mieszkaniowej, referatu do spraw przetargów to jest właśnie 

miesiąc styczeń za nami, luty przed nami, marzec przed nami. Chcemy w tym czasie 90% 

zadań, które wymagają przetargu i tych procedur rozszerzonych przeprowadzić. Oprócz tego te 

wymienione referaty i pozostałe pracują nad dokumentami. Nad dokumentacją dla wielu 

różnych zadań, które zostały zapisane w budżecie gminy i które Wysoka Rada zna. Tylko 

przypomnę, że projektujemy stricte OSP w Małej i umowa jest podpisana na prawie 21 tysięcy 

zł, że podpisana prawie będzie wkrótce umowa na jakby to powiedzieć projektowanie już 

prawie wybudowanej czy zmodernizowanej jednostki OSP w Gnojnicy Woli bo tu chodzi  

o inwentaryzację, o dokumentację, tu chodzi jeszcze o dokończenie tego co tam zaczęte  

i chcemy to wszystko na koniec kadencji jakoś poskładać, sformalizować i zamknąć temat. 

Buduje się w chwili obecnej fizycznie scena kryta na Granicach przy OSP. Trudno powiedzieć, 

że jest to tylko OSP bo to jest przede wszystkim żłobek, w którym jest do 30 miejsc 

żłobkowych. Myślę, że świetnie wyposażony i dobry, warto to zobaczyć, być może uda się  

w którymś momencie Radę przewieźć przed sesją i pokazać. Jest tam również przedszkole na 

50 dzieci i oczywiście mamy obiekt OSP, który jeżeli się go teraz rozbuduje o tą trwającą 

inwestycję krytej podłogi i sanitariatów pod tą podłogę, pod tą salę to będzie naprawdę obiekt, 

który żyje, w którym jest dużo ludzi i codziennie a nie tylko jednostka OSP, która jest aktywna 

jak każda nasza jednostka OSP ale przecież na co dzień ta aktywność w jednostce OSP jest 

trochę mniejsza jeśli nie ma ważnych zdarzeń. Wysoka Rado! Tak jak powiedziałem 

projektujemy kanalizację, dopieszczamy te projekty w zakresie naszych stref budowlanych,  

w których mamy scalone tereny i które przygotowujemy te inwestycje infrastrukturalne na 

osiedlu koło Skorodeckiego czy koło Mehoffera czy też osiedle koło CPN-u. Tutaj oczywiście 

dużo pracy i uwagi poświęcamy wnioskom, które zostały złożone, między innymi na 

dofinansowanie budowy kanalizacji na odcinku kilku osiedli, dwóch miejscowości sołeckich. 

Nie ukrywam, że wszędzie jest mnóstwo problemów, problemów interpretacyjnych, 

problemów z uzupełnianiem, problemów i decyzyjnych jak się zachować bo te dotacje są 

bardzo płynne. Te dotacje zależą od uwarunkowań i nie ukrywam, że są przeznaczone na 

większe miasta, na większe aglomeracje bo same zasady wynikające z tego Krajowego systemu 

odbioru nieczystości tzw. Kapośka ograniczają nas bardzo do centralizacji zabudowy, która  

w naszym rejonie poza centrum miasta jest bardzo rozproszona i nie ukrywam, że tu mamy 

sporo kłopotów. Podobnie jest Wysoka Rado z infrastrukturą drogową, zakończyliśmy budowę 

z końcówki roku ulicy Zielonej, oświetlenia i zapłaciliśmy też ten gruby rachunek, fakturę 

ponad 100 tysięcy zł. Ogłosiliśmy przetargi na następne większe zadania w zakresie oświetlenia 

ulicznego, dotyczy to rozgałęzienia w Gnojnicy Woli w kierunku leśniczówki, w kierunku 

Granic, w kierunku Broniszowa, to na pewno będzie zadanie w granicach 120 tysięcy zł. 

Również ogłosiliśmy przetarg na oświetlenie od Czekaja dworca PKP do Brzezówki do jakby 

tej naszej starej szkoły wzdłuż właśnie Weldonu na najbardziej uważam dzisiaj niebezpiecznej 

trasie. No i mamy w przygotowaniu parę innych jeszcze projektów i gotowych projektów 

oświetlenia ulicznego i też będziemy dodatkowo szukać jeszcze zmian w budżecie żeby kwotą 

100, 150 tysięcy zł w najbliższych miesiącach zasilić i uruchomić kolejne trochę już mniejsze 
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jednostkowo przetargi na budowę oświetlenia, o których ludzie, mieszkańcy na naszych 

spotkaniach mówią, bo jak w jednym przysiółku zrobi się oświetlenie to pozostałe ulice czy 

pozostałe przysiółki naszych sołectw też to oświetlenie chcą i do tego powoli zdążamy bo taki 

jest standard naszych czasów. Wysoka Rado! Też ogłaszamy pierwsze przetargi na drogi, na 

chodniki. Główny przetarg, który jest ogłoszony to na modernizację, przebudowę ulicy 

Przemysłowej, to będzie przetarg na ponad 2 miliony zł. Przyznaję, że tutaj mamy dotację  

z budżetu państwa poprzez wojewodę w kwocie ponad milion złotych, czekamy na tą umowę, 

to powinno być zsynchronizowane z otwarciem przetargu i podpisaniem umowy. Również 

pierwszy przetarg ogłoszony na pierwszy chodnik przy ulicy powiatowej; chodzi  

o Sucharskiego. Ale kilka innych odcinków jest w przygotowaniu do ogłoszenia przetargu i tak 

jak wspominałem będzie budowany chodnik przy ulicy powiatowej Ogrodniczej czyli do 

Brzyznej, na Pietrzejowej, będzie budowany chodnik przy drodze powiatowej w Gnojnicy 

Dolnej, w Niedźwiadzie, może gdzieś zapomniałem ale na kwotę milion zł, bo to pamiętamy  

w budżecie. Przy gminnych już nie wymieniam bo to już jest trochę na mniejszą kwotę. Wysoka 

Rado! Projektujemy dużo rozwiązań i tych chodnikowych i tych drogowych, tych mniejszych, 

tych większych. Rozwiązujemy tu i ówdzie nabrzmiałe problemy, jedne się da rozwiązać jak 

problem braku dojścia do rzeki, do kładki, byłej kładki na ulicy Zielonej czy w obrębie ulicy 

Zielonej. Bardzo dziękuję tutaj panu przewodniczącemu Józefowi Misiurze, który podjął się 

trudu rozwiązania tego konfliktu wydawałoby się tam bardzo ostrego i to się udało, bardzo 

dziękuję. Projektujemy więc już teraz technicznie tą kładkę i mam nadzieję, że po paru 

miesiącach będziemy mieli wszystkie pozwolenia i wszystkie wpisy notarialne, które pozwolą 

rozładować ten problem. Takich problemów jest dużo w różnych miejscach i to dotyczy dróg, 

dotyczy chodników, przejść, czy granic więc szanowni państwo to jest też elementem pracy 

referatu gospodarki przestrzennej ale również i referatu dróg i gospodarki mieszkaniowej.  

W dalszym ciągu aktywnie pracujemy nad opracowaniami szczegółowych planów 

zagospodarowania. Bardzo nam się spieszy jeśli chodzi o ten plan za Magnezytami, na dworcu 

PKS-u, chcemy też pospinać te inne szczegółowe plany, które też są terminowo ważne: 

Niedźwiada pod projektowanie i budowę stadionu przy szkole w Niedźwiadzie Dolnej, więc 

tutaj ta praca w tych miesiącach zimowych; styczeń, luty, marzec jest przede wszystkim 

koncentrowana. Wysoka Rado! W ślad za tymi działaniami jak projekty, jak przetargi, to 

również praca referatu zamówień publicznych, który wraz z stosownymi referatami już myśli 

o wiośnie a więc ogłoszone przetargi, to przypominam państwu sołtysom, przewodniczącym 

osiedli, jeśli macie państwo okazję i możliwość to zachęćmy naszych przedsiębiorców do 

złożenia ofert na prace koparek, samochodów, sprzętu tego, który na co dzień, przez cały rok 

później po wyborze w drodze przetargu będzie pracował na rzecz poprawy stanu naszych dróg, 

naszych ulic i letniego utrzymania miasta, również przetarg na utrzymanie zieleni, wkrótce 

ogłaszamy przetarg na remonty cząstkowe. Jest początek lutego ale takie tematy właśnie to już 

jest pora, już jesteśmy myślą przy wiośnie, przy tych pracach, które muszą być gotowe jeżeli 

chodzi o umowy, jeśli chodzi o wykonawców, którzy też muszą się przygotowywać. Więc 

Wysoka Rado, to jest ten zakres naszej pracy. Oczywiście referaty, które dbają o pieniądze czyli 

referat podatków, referat budżetu pracują nad decyzjami podatkowymi, nad sprawozdaniami, 

nad wdrożeniem budżetu do realizacji w poszczególnych naszych jednostkach organizacyjnych 

więc to też będzie praca do miesiąca kwietnia, a miesiąc maj to będziemy już przyjmować do 

wiadomości sprawozdania i wyniki szczegółowe roku ubiegłego, już będą sprawozdania za 

pierwszy kwartał tego roku. Wysoka Rado! W takim okresie aktywnie pracują jednostki  

w zakresie kultury, w zakresie sportu, bo ferie, bo taki okres noworoczny to obfituje w tego 
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typu wydarzenia jak koncert orkiestry noworoczny, jak spotkania różne okazjonalne, kolędowe, 

gdzie jest prezentacja różnych zespołów śpiewaczych, to są różne przedstawienia teatralne, 

tutaj ogniskuje się praca przede wszystkim domów kultury. Bardzo się cieszę, że mamy 2 

kolejne domy kultury, które rozpoczynają tą działalność, już je widać w terenie, czyli dom 

kultury Brzezówka, dom kultury Witkowice. Bardzo dobrze idzie praca w domach kultury, 

które już mają kilka lat tej pracy jak Gnojnica Dolna czy Niedźwiada. Staramy się doposażać, 

szukamy środki finansowe. Bardzo się cieszę, że wspieramy kluby seniora, które są takim teraz 

dla nas ja nie powiem oczkiem w głowie ale ważnym do zauważenia elementem jakby 

organizującym seniorów, tych którzy już nie pracują zawodowo żeby wyciągać ich z domów, 

żeby gdzieś ich zawieźć, pokazać, integrować i tutaj mamy kolejną chyba dotację, którą się 

nam uda otrzymać na klub seniora w Niedźwiadzie w wysokości chyba 23 tysięcy zł. 

Przypominam, że Wysoka Rada też zadysponowała na ten cel, na aktywizację pracy klubów 

seniora kwotę 25 tysięcy zł na wszystkie kluby, to nie jest duża kwota bo to wypadnie po 4 

tysiące, no więc to są tylko takie symboliczne środki zachęcające do współfinansowania przez 

samych uczestników tych klubów ale zawsze inicjatywa już tutaj może wyjść. Wysoka Rado! 

Więc dobrze oceniam pracę domu kultury, który to wszystko koordynuje i sam centralny dom 

kultury w Ropczycach jest miejscem licznych imprez artystycznych, spotkań, czy teraz pracy 

instruktorów z dziećmi ze szkół podstawowych, z młodzieżą, przygotowujemy oprawę 

artystyczną wymienionych świąt uroczystych czy tych sesji, o których wspomniałem; 5 marzec, 

27 czy 28 maj i późniejsze wydarzenia i współpracujemy ze szkołami średnimi w tym zakresie; 

liceum ogólnym, zespołem szkół, więc tych wydarzeń różnych jest sporo i też jest uważam 

dobre zaangażowanie pracowników Biblioteki, Centrum Kultury, domów kultury, współpraca 

ze stowarzyszeniami po tej linii. Też informuję Wysoką Radę, że komisja stosowna rozdzieliła 

środki finansowe na wsparcie stowarzyszeń zgodnie z zadaniami statutowymi, stowarzyszeń  

o profilu sportowym, o profilu kulturalnym, o profilu w zakresie opieki społecznej 

wykorzystującym te środki, które są zapisane w  budżecie, środki, które są większe w tym 2018 

roku od roku poprzedniego o 150 tysięcy zł ogółem, przekraczają kwotę 750 000, na wszystkie 

40 parę stowarzyszeń. Oczywiście zdaję sobie sprawę, że są wciąż niewystarczające do takiej 

optymalnej bezproblemowej pracy tych grup ludzi, tych zarządów, które skupiają młodzież, 

dorosłych, dzieci wedle zainteresowań. Trzeba by jeszcze znaleźć dodatkowe środki, szukamy 

je u sponsorów, szukamy je tak jak ten przykład klubu seniora z Niedźwiady w możliwych 

innych źródłach finansowania jak „Lider”, jak środki budżetu państwa czy nawet europejskie. 

Wysoka Rado! Tutaj chcę też wspomnieć o pracy Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej. Tutaj rzeczywiście skupia się praca nad problemami rodzin, osób, które mimo 

rozlicznych instytucji wymagają tej uwagi i wsparcia samorządu właśnie poprzez pracowników 

socjalnych, poprzez pracowników środowiskowych, pozostałych pracowników Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Tutaj wydajemy miliony złotych z budżetu państwa 

ale i miliony złotych z naszego budżetu. Wobec powyższego wydajemy bardzo dużo decyzji. 

Tu jest kontakt z tysiącami naszych obywateli, to jest bardzo trudna, z jednej strony wdzięczna 

praca bo dobrze jest innym pomagać, dawać, ale z drugiej strony, zawsze tam gdzie są pieniądze 

to są te emocje roszczeniowe; dlaczego tyle, dlaczego nie więcej, dlaczego teraz nie. Więc tutaj 

też spotykamy się z decyzjami odwoławczymi, ze skargami i to wszystko musimy wytrzymać, 

nie tyle my co kierownictwo. Mogę współczuć pani kierownik Kozubowskiej bo zawsze  

w cztery oczy każdemu kierownikowi pomocy społecznej współczułem bo z jednej strony tak 

jak powiedziałem operuje się milionami złotych gdzie trzeba się rozliczyć co do złotówki, 

uzasadnić takie decyzje zgodnie z prawem, to się nie wydaje na niebieskie oczy, ale 
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równocześnie ma się do czynienia z wieloma ludźmi, którzy są  bardzo roszczeniowi, bardzo 

wymagający. Więc tutaj za tą pracę dziękuję pracownikom. Wysoka Rado! Mamy teraz ferie. 

Na feriach staramy się dzieci zgromadzać w jednostkach kultury, na basenie, też od dzisiaj 

dyrektor Centrum Sportu Adam Wojdon informuje, że jest lodowisko otwarte. Jeśli będzie 

temperatura jeszcze bardziej zimna, to lodowisko tym bardziej, choćby na tydzień ferii, 

zobaczymy co po feriach. Jeśli temperatury będą w granicach 0 i minus to lodowisko 

utrzymujemy. Jak plus to już jest technologia trochę przestarzała, już by trzeba myśleć o innej 

technologii w zakresie lodowiska sztucznego, przy temperaturach plusowych w tej technologii 

są za duże koszty energii elektrycznej by takie lodowisko utrzymać. Ale za to basen cieszy się 

dużym zainteresowaniem, kryty i dobrze, że go mamy. Wysoka Rado! Będziemy też wkrótce 

otwierali przetargi na małe orliki przy szkołach i będziemy szukać tych środków finansowych 

na te orliki żeby zrealizować cały program, któryśmy sobie na tą kadencję przyjęli. Trzeba by 

jeszcze wybudować 4 orliki, mamy pieniądze na 2. Na 2 nam brakuje, będziemy szukać, jeśli 

się nie uda przy wszystkich szkołach to część tych zadań zostanie przesunięta na następną 

kadencję, na następny rok. Sądzę, że będzie mniejszy akcent w tym roku na remont placówek 

oświatowych na wakacjach. Sądzę, że będziemy dysponowali też mniejszymi środkami 

finansowymi bo przynajmniej kilka placówek, które zostały zmodernizowane w ramach 

termomodernizacji w roku ubiegłym, takich remontów większych nie wymagają ale będziemy 

kłaść akcent teraz na wyposażenie, na doposażenie no i jesteśmy po pierwszym takim etapie 

oceny formalnej naszego wniosku na kwotę ponad 1 150 000 dla kilku szkół jeśli chodzi  

o kosztowne wyposażenie elektroniczne, będziemy trzymać tutaj kciuki i poprawiać projekt. 

Bylibyśmy szczęśliwi gdyby się nam udało tą kwotę otrzymać, dołożymy 20% i znów kilka 

szkół byłoby w ten sposób unowocześnionych i świetnie wyposażonych. Oczywiście szanowni 

państwo bardzo mi się podoba to że budżet państwa wspiera w zakupie, książek podręczników 

szkolnych do prawie wszystkich już klas, bardzo się cieszę, że jest ta dotacja w 80% do 

stypendium dla uczniów o określonych niższych dochodach, dokładamy te 20%. Bardzo się 

cieszę, że mamy też siedemdziesiąt,  sześćdziesiąt % dotacji do wyżywienia dzieci w naszych 

szkołach gdzie są też niższe dochody i mamy w kilku szkołach nasze stołówki, w pozostałych 

gdzie nie ma staramy się korzystać z zewnętrznej dostawy, dostawy wsparcia nawet i obiadem 

na gorąco, nie tylko kanapki. Oczywiście ja wciąż marudzę, że za niskie jest wsparcie i pomoc 

budżetu państwa jeśli chodzi o utrzymanie naszych przedszkoli i żłobków i tutaj by się przydały 

większe kwoty, większe wsparcie żeby nie obciążać podatnika, obywatela powiedzmy 

wydatkami, które w świadomości obywateli nie tylko naszej gminy pokrywa państwo. Tak się 

już przyjęło i wszyscy to wiedzą, że szkoła i wszystko co się wiąże ze szkołą to przecież 

państwo, gmina tylko administruje. Otóż wciąż mówię nieprawda i wciąż mówię, że co roku 

coraz większy ciężar odpowiedzialności finansowej za utrzymanie szkół spada na podatnika, 

na obywatela, że coraz mniej pieniędzy zostaje na poprawę warunków życia, obywatela czyli 

budowa tych różnych obiektów infrastruktury przede wszystkim jak kanalizacja, jak wodociągi, 

jak mosty, to wszystko trzeba modernizować, przykładem jest nasza oczyszczalnia ścieków na 

Masarskiej, która liczy niespełna 20 lat a już trzeba ją poddać gruntownej modernizacji  

i wymianie niektórych instalacji bo oczywiście takie to jest środowisko żrące, że w innym 

miejscu urządzenia wytrzymałyby 40 lat a w takim środowisku nie wytrzymują. Na to nam 

brakuje środków finansowych i dobrze, że na dzień dzisiejszy jest wsparcie jeszcze z Unii 

Europejskiej, z tego wsparcia korzystamy i będziemy wszędzie tam gdzie jest możliwe złożenie 

wniosku po przygotowaniu projektów będziemy  składać. Liczymy bardzo na przebudowę tej 

infrastruktury ciepłowniczej na osiedlu świętej Barbary od głównych linii doprowadzających 
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ciepło, preizolowanych do  bloków aby mieć znowu spokój 30 lat i znowu by były mniejsze 

straty ciepła co też pozwoli na efektywniejsze gospodarowanie ciepłem. Wysoka Rado! 

Jesteśmy w takim miesiącu zimowym, luty, zwłaszcza jeśli jest temperatura minusowa to 

widzimy dymy z kominów i jeśli wieczorem przejdziemy się przez centrum miasta przez 

Ropczyce to owszem cieszymy się, że tak wiele obiektów nie ma kominów, żadnych kominów, 

bo to jest to ciepło systemowe, jak to teraz nazywamy, bo otrzymaliśmy taki certyfikat, tu na 

tej sali stosowna instytucja certyfikująca z Krakowa przyznała certyfikat ciepła systemowego, 

ciepła ekologicznie bezpiecznego, czystego w kryteriach norm dla naszego PEC-u, PEC wydał 

certyfikat dla wielu instytucji. Jest to oczywiście działanie, które ma swoje źródło jeszcze  

w 2000 roku, w 2001 gdyśmy wiele tych kominów tu zlikwidowali, doprowadziliśmy 

preizolowanymi rurami wymiennikownie w oparciu wówczas o duńską technologię i teraz te 

termomodernizacje, które robimy i przebudowę kotłowni jeden kocioł, dwa kotły, teraz to 

wszystko zostało jakby zmaterializowane w decyzji, która jest certyfikatem bezpiecznego 

ekologicznie ogrzewania centralnego i jak spojrzymy jeszcze te domy, które są w tej kotlinie, 

które przy takiej mroźnej pogodzie unoszą niewysoko w górę mnóstwo dymu to myślimy jak 

zlikwidować te groźne kominy czy też zmienić technologie tych kotłowni. Będziemy tutaj 

współpracować z mieszkańcami Ropczyc, będziemy oczekiwali na otwarcie możliwości 

składania wniosków do samorządu wojewódzkiego o środki europejskie na przebudowę. Myślę 

że też do kolejnego etapu poprawienia czystości powietrza na terenie Ropczyc i gminy 

Ropczyckiej, przyczyni się też OZE czyli dofinansowanie do tych 400 instalacji domowych  

w zakresie ciepła ze słońca, więc Wysoka Rado, sądzę, że jesteśmy na dobrej drodze ale jeszcze 

nam do tego daleko abyśmy powiedzieli, że jesteśmy ekologicznie czystym miastem, czystą 

gminą i że tutaj u nas się żyje bardzo bezpiecznie, nie ma zagrożenia różnych chorób. Jeśli 

spojrzymy na niektóre nasze doliny, kotliny, zwłaszcza dolinę wielopolską, dolinę witkowicką 

to jednak przy takiej pogodzie wiemy, że mamy dużo, dużo roboty, dużo pracy przed nami, 

dużo wysiłku przede wszystkim w przekonywaniu świadomości mieszkańców, że trzeba 

rezygnować z przestarzałego osprzętu do ogrzewania domu a przede wszystkim jeśli chodzi  

o stare piece węglowe, że trzeba korzystać z różnych dotacji żeby przechodzić na nowoczesną 

technikę, która mniej szkodzi ludziom. Wysoka Rado! Chciałbym prosić państwa sołtysów  

i przewodniczących osiedli po sesji o pozostanie na góra 10 minut. Chciałbym abyśmy krótko 

omówili sobie harmonogram zebrań środowiskowych w sołectwach i osiedlach, chcemy je 

rozpocząć od 5 marca żeby do 20-go kwietnia zakończyć, przed tym już takim dłuższym 

ciepłym dniem majowym. To będą pewnie ostatnie takie zebrania, takie naprawdę jeszcze 

środowiskowe, jeszcze konsultacyjne, bo zebrania jesienne jeżeli w ogóle będą to będą już 

proszę pamiętać bardziej w takich emocjach wyborczych bo to będzie na miesiąc przed 

wyborami samorządowymi, nie unikniemy wtedy polemiki różnych kandydatów z różnych list, 

różnych komitetów to jest oczywiste, więc jeszcze te zebrania wiosenne poświęćmy takim 

konsultacjom z mieszkańcami co ich boli, co by chcieli zrobić, poprawić, chodzi oczywiście  

o wiele drobnych dla nich spraw ale niezwykle ważnych, istotnych  i tutaj bez współpracy 

sołtysów, przewodniczących osiedli, rad sołeckich i osiedlowych, samorząd sam jest bez szans 

żeby sobie z tymi różnymi, licznymi problemami poradzić, stąd wielka prośba jak zawsze 

abyśmy współpracowali w ramach funduszu sołeckiego, w ramach funduszu osiedlowego. 

Przypominam, że na te zebrania dobrze by było żeby też i rady osiedlowe się spotkały  

i podzieliły sobie te kwoty 20 tysięcy zł żeby mieszkańcom powiedzieć; zamierzamy z tego 

zrobić te drobne sprawy takie, takie. Podobnie sołtysi to już doskonale wiedzą, to już dawno 

podzielili i większości te pieniądze wystarczają i na drobne remonty dróg i na nic więcej. 
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Chciałbym też abyśmy krótko omówili propozycje, które Rada przyjmie za niespełna półtora 

miesiąca, pod decyzję stanowiącą o podziale gminy - miasta i gminy na okręgi wyborcze, na 

obwody i na lokalizację obwodowych komisji wyborczych. To tak jak konsultacja pierwsza  

z radnymi, też żeśmy o tym trochę mówili na komisjach i za półtora miesiąca po konsultacjach 

z biurem wyborczym jeszcze obecnym w urzędzie wojewódzkim, będziemy przedkładać 

Wysokiej Radzie do podjęcia takiej decyzji. Również dla wiadomości radnych, dla 

popularyzacji w terenie proszę o przekaz takiej informacji, że w ramach budowy instalacji OZE, 

o której już wspominałem, gmina miasto Dębica, która jest naszym partnerem, partnerem 

wiodącym ma kilkadziesiąt instalacji wymiany pieców centralnego ogrzewania na palet,  

ponieważ w  Dębicy nie ma chętnych na wszystkie przypisane do miasta Dębicy wnioski, to 

gdybyśmy tu spotkali się z pytaniem właścicieli domów, którzy chcieliby zmodernizować 

swoje piece pod kątem wykorzystania tego źródła ekologicznego to proszę o kontakt z naszymi 

pracownikami referatu pozyskiwania środków pomocowych Markiem Misiurą i Łukaszem 

Chmurą, skierować do urzędu, szczegóły byśmy powiedzieli bo to jest ten czas kontraktowania, 

teraz. Całkiem byłoby fajnie jakby z 20  gospodarzy się zdecydowało skorzystać z dotacji  

w wysokości 70% kosztów i by wymieniło piece swoje np. węglowe na te opalane peletem. 

Wysoka Rado! Tyle z informacji, gdyby były pytania, interpelacje to w szczegółach będzie 

łatwiej odpowiedzieć. Dziękuję.  

 

6. 

Przewodniczący Rady poinformował Wysoką Radę, że w Biurze Rady  jest do zapoznania się 

korespondencja dotycząca drogi przy ulicy Ogrodniczej oraz sprawozdanie z wysokości 

średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego  

w szkołach prowadzonych przez gminę Ropczyce za 2017 rok.   

Brak zgłoszeń radnych w sprawie interpelacji i zapytań.  

 

7. 

Przewodniczący Rady zamknął 48 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach.  

 

Protokolanci:  

mgr Elżbieta Klimek inspektor w Biurze Rady Miejskiej,  

mgr Bernadeta Cholewa inspektor w Biurze Rady Miejskiej. 

 

          

 

             

 

 


